
50 www.fieldmanager.nl

Nu alvast kunnen we verklappen dat de redactie 

dit jaar zo’n 60 (!) geprenomineerden kreeg 

doorgespeeld. De kandidaten werden vanuit 

verschillende zijden uit de branche opgegeven: 

door collega’s, door aannemers, door consultants, 

door familieleden. Zelfs vanuit België werden 

kandidaten opgegeven. De Fieldmanager of the 

Year-verkiezing zoals vakblad Fieldmanager die 

organiseert begint te leven in Nederland! De 

verkiezing is mogelijk dankzij de sponsoring van 

Jean Heybroek, Isa Sport, Innoseeds en Scotts 

Professional.

De jury bijeen

Enkele tientallen – geprenomineerde – 

fieldmanagers hebben de uitgebreide vragenlijst 

van de jury ingevuld en opgezonden. Dank 

daarvoor! De ingevulde vragenlijst vormt de basis 

voor de selectie in de verdere procedure voor 

de jury. Net als in 2010 zal de jury een twaalftal 

kandidaten uitnodigen voor een gesprek met 

de voltallige jury. Hieruit worden zes kandidaten 

geselecteerd die een nominatie krijgen. Zijn 

worden op eigen sportterreinen bezocht door 

juryleden om hun kennis en kunde te tonen. Dat 

geeft de prestigieuze titel Fieldmanager of the 

Year dus serieus inhoud. En dat mag ook, want 

uw beroepsgroep levert een vaak onderschatte 

bijdrage aan het spel- en sportplezier en daarmee 

de volksgezondheid in Nederland. 

In de komende edities van dit vakblad stellen we 

de zes genomineerden en hun werkomgeving 

aan u voor. Op 28 april jl. vond een 

jurybijeenkomst plaats. Daar werd bepaald welke 

kandidaten voor de eerste ‘sollicitatieronde’ een 

uitnodiging. 

Spanning in het 
Fieldmanager of the Year-kamp
Juryleden staan in de startblokken

De verkiezing tot Fieldmanager of the Year 2011 staat weer goed op de rails. De juryleden kunnen aan de slag met de selectie van 

kandidaten voor deze Nederlandse titel. In de derde week van november, tijdens het Nationale Sportvelden Congres zal bekend worden wie 

Bernard van den Bosch, Fieldmanager of the Year 2010, gaat opvolgen. 
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Bernard van den Bosch 

Cultuurtechnisch beheerder bij de afdeling Sport en Recreatie van 

de gemeente Rotterdam en verantwoordelijk voor de aanleg en 

onderhoud van sportvelden. Bernard heeft een duidelijke doelstelling 

voor de Fieldmanager of the Year-verkiezing: landelijke bekendheid 

voor fieldmanagers.

Jacques van Middelkoop

Onafhankelijk adviseur en parttime werkzaam bij de gemeente Utrecht 

als Hoofd Cultuurtechnisch Beheer. Van Middelkoop is zich ervan bewust 

dat de gebruiker steeds hogere eisen stelt aan het sportoppervlak en dat 

de gebruiksdruk sterk toeneemt. 

Aad van Wijk 

35 jaar ervaring op het gebied van onderzoek en advies van 

grassportvelden. Zoals de ontwikkeling van bodemopbouw en drainage 

voor Amsterdam Arena, de schuifvelden in het Gelredome en andere 

stadions. Ook adviseert hij gemeenten en bedrijven bij aanleg en 

probleemoplossingen van natuurgrasvelden. 

John Ariëns

Dit jurylid is op het moment voornamelijk bezig met natuurgras, 

waarbij hij adviseert en beoordeelt op het gebied van 

sportveldonderhoud. Vindt sportveldbeheer een onderschat vak: “Weg 

met dat vooroordeel dat het gaat om een beet maaien en bemesten”.

De juryleden
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Joost Schuijs

Joost Schuijs is directeur/mede-eigenaar bij aannemersbedrijf Traas en 

Ovaa Sport, bestuurslid bij de BS en C en daarbinnen verantwoordelijk 

voor studie en scholing. Het mooie van de verkiezing van de 

Fieldmanager of the Year vindt hij dat eindelijk naar buiten toe 

duidelijk kan worden gemaakt dat sportveldbeheer een wezenlijk vak 

is, waarbij zowel technische als managementvaardigheden nodig zijn 

om te komen tot een, voor de sporters, kwalitatief goede grasmat.

Fieldmanager of the Year wordt mede mogelijk gemaakt door de 

volgende bedrijven:

Patrick Balemans

Hoofd accommodatiezaken van de KNVB. Hij vertegenwoordigt binnen 

de jury een belangrijke groep eindgebruikers: voetballers. Patrick 

werkte eerder bij de Grontmij in de aanleg en het onderhoud en 

beheer van sportvelden. 

Ernst Bos

Trainer/adviseur bij IPC Groen Ruimte en besmet met het ‘sportveld-virus’. 

Ernst beheerde eerder als ambtenaar sportcomplexen als Coördinator 

Groenvoorziening. Nu coördineert en ontwikkelt hij nieuwe opleidingen. 

Als jurylid heeft hij een goed beeld van de moderne fieldmanager.

Column

De juryleden
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Het eerste beeld dat in mij opkomt: iemand die 

na elke wedstrijddag de velden langs gaat en de 

schade aan het veld en de grasplantjes in zich 

opneemt. Die vervolgens vanuit al zijn ervaring 

en deskundigheid een plan bedenkt voor de 

komende tijd hoe de schade te herstellen of te 

beperken en hoe het grasplantje te vertroetelen. 

Nog nagenietend van al het mooie werk aan het 

eind van de week met grote zorg de volgende 

wedstrijdronde tegemoet ziet op zijn velden. 

Kortom: een doorzetter, een held.

Klopt dit enigszins geromantiseerde 

en achterhaalde beeld nog wel? Is de 

sportveldbeheerder niet van het veld naar 

het bureau aan het verschuiven? Alwaar veel 

papierwerk en emails te behandelen zijn en er 

steeds minder tijd over blijft om over de velden 

te dwalen? En zo te weten hoe een veld erbij 

ligt, wat zijn zwakke plekken zijn en waar extra 

aandacht aan besteed moet worden!

Lekker met de inhoud en de techniek in de 

weer: Wanneer ga ik maaien? Misschien nog 

een extra beluchting op veld drie? Waarom 

wil het gras niet groeien? Hoe krijg ik het 

kunstgrasveld minder hard vanwege de klachten 

hierover van de spelers? Ja, dat zijn leuke 

dingen, maar moet een fieldmanager anno nu 

niet vooral controle hebben over geld, tijd en 

kwaliteit? Dit betekent overzicht over mensen en 

middelen, over bestede tijd en over de huidige 

en ook de gewenste kwaliteit van de velden en 

alles er omheen (hekwerken, verhardingen etc.).  

En verantwoording afleggen aan de chef, aan 

de politiek, aan de sportvereniging en wie nog 

meer?

In dit land zijn dat er toch wel ruim 16 miljoen 

gras- en sportvelddeskundigen! Is het nog wel 

leuk om sportveldbeheerder te zijn? Iedereen 

heeft wel zijn zegje over natuur- en kunstgras. 

Was vroeger alleen het natuurgras niet groen 

genoeg of het veld te nat… Tegenwoordig ligt 

ook die kunststofvezel te plat of is het veld te 

hard of te stroef of wat was ook al weer de 

reden van de verloren wedstrijd?  Nee, het is 

geen eenvoudige opgave om sportveldbeheerder 

te zijn.

Naar wie moet je luisteren en tegen wie 

moet je juist praten als fieldmanager? Wie 

uit de smeltkroes van betrokkenen? Is dat 

de baas, de wethouder, de sportvereniging, 

de onderhoudsploeg, het onderhoudsbedrijf, 

de leveranciers, de adviseurs? Het moet een 

vreemd gevoel oproepen dat alle zaken die 

deze mensen aandragen soms hetzelfde zijn en 

soms volkomen tegengesteld. Het is dan ook te 

begrijpen wanneer een beheerder uit angst om 

het verkeerd te doen passief wordt en vasthoudt 

aan hoe het fieldmanagement altijd gedaan 

werd. 

Is communicatie niet een van de lastige dingen 

bij fieldmanagement? Met wie, wanneer, 

waarom en hoe moet er gecommuniceerd 

worden? Een eenduidig antwoord is niet voor 

elke situatie te geven, maar nodig is het zeker 

om dit te blijven doen. 

Waar moet een fieldmanager nou aan voldoen? 

Wat moet hij of zij in huis hebben om zijn werk 

te kunnen doen?:

• Weten wat de sporter nodig heeft. Weten 

wat een sporter verwacht van een veld; 

• Regelmatig contact met de 

sportverenigingen;

• Op de hoogte te zijn van ontwikkelingen bij 

de sportbonden;

• De staat van de velden en alles eromheen 

beschikbaar hebben;

• Een goede onderhoudsorganisatie om zich 

heen hebben;

• Duidelijke en regelmatige communicatie met 

betrokken partijen;

• Overzicht over budget, uren en middelen;

• Geïnformeerd zijn over de nieuwe 

ontwikkelingen (techniek, trends, etc.);

• Visie op korte en lange termijn van het 

beheer van de sportvelden;

• Keuze kunnen maken tussen eisen, wensen, 

krimpende budgetten en haalbare kwaliteit;

• Tegen een stootje kunnen;

• Ad hoc management bij problemen 

(technische en/of politieke zaken);

• Cultuurtechnische kennis hebben om goed 

te kunnen aansturen

• …

Zo maar een greep uit de grote berg van zaken 

waarmee een fieldmanager te maken heeft. De 

belangrijkste staat er toch nog niet bij: echte 

betrokkenheid en passie voor sport!

Hoe wordt nu eigenlijk de Fieldmanager of  

the Year gekozen? Welke criteria hanteert de 

deskundige jury hiervoor? In 2010 is hiervoor 

op een voortreffelijke manier de opmaat 

gemaakt. Een zeer goede winnaar en bovenal 

een geweldige ambassadeur voor het vak 

fieldmanager. Bernard van den Bosch heeft 

na de verkiezing als Fieldmanager of the Year 

zijn zegje gedaan bij de politiek en heeft het 

vak weer onder de aandacht gebracht van vele 

mensen. 

Hoe gaat de jury, dit jaar zich uit dit vraagstuk 

redden, het kiezen van de sportveldbeheerder 

van 2011? Bestaat een waardige opvolger van 

Bernard van den Bosch wel? Inmiddels zijn er 

ruim 60 kandidaten. Zit hier ook een echte 

ambassadeur tussen? Moge de beste winnen. 

Een mooie opgave voor de jury.

Resteert nog een laatste vraag: is het leuk 

om fieldmanager te zijn? Het antwoord is 

eenvoudig: ja, het is mooi beroep en een 

uitdaging!

Henk Breunissen, de auteur van deze column, 

verricht advieswerk en productontwikkeling 

voor de buitensport vanuit Happy Feet sports 

systems.

Het is niet meer zoals vroeger
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